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Inleiding

Deze extra synodevergadering was, afgezien van enkele benoemingen, informerend en 
meningsvorming van aard, waarbij geen besluiten zijn genomen. Een aantal onderwerpen zal in 
april terugkomen, waar wel besluitvorming zal plaatsvinden.

Deze impressie geeft kort weer wat mij persoonlijk het meest raakte. Uitgebreidere verslagen zijn te
vinden op https://protestantsekerk.nl/thema/synode/, onderwerp Nieuws 
(https://protestantsekerk.nl/nieuws/?theme=68&expanded op het moment van schrijven).

Viering o.l.v. ds. Margrietha Reinders van kerngemeente Betondorp Bloeit

In november 2022 werd pioniersplek Betondorp Bloeit de tweede kerngemeente in de Protestantse 
Kerk. Vandaag verzorgt een afvaardiging van deze kerngemeente de openingsviering.

Daarna kregen we een presentatie van wat kerngemeente Betondorp is en kregen de synodeleden de
gelegenheid om vragen te stellen.

• Van pioniersplek naar kerngemeente.
• Laagdrempelig kerk zijn in een omgeving die niet bekend is met de bijbel en het geloof.
• Wel beginnen met het evangelie. De blijdschap die samengaat met het kennen van Jezus.
• Juist ook voor mensen in achterstandswijken wil Jezus er als redder zijn.
• Die mensen zijn vaak niet met woorden te bereiken. Juist door er voor de mensen te zijn 

kun je ze bereiken.

De viering en presentatie gaven een mooi beeld van wat er in Betondorp gebeurt. Het werd door de 
synode als positief en bemoedigend ervaren.

Voorstellen nieuwe synodeleden
De nieuwe synodeleden stellen zich voor met naam, ambt en classis.

Inleiding thema’s bestuursstructuur Protestantse Kerk
Agendapunten 2, 4 en 5 gaan over knelpunten in de huidige structuur.
Afzonderlijke thema’s vragen om individuele behandeling, maar er is wel samenhang.

Toekomstgerichte synode
Dhr. Jeroen Venus licht het onderwerp toe.
Eerst een terugblik verkenning, gevolgd door parallel proces.
In november 2021 en april 2022 is in de synode gesproken over de werkwijze van de synode. Hoe 
betrek je jongere generaties bij het besturen van de kerk?
Er zijn gesprekken geweest met 6 synodeleden en andere deskundigen.
Wat is nu het probleem? Welke structuur is dienstbaar aan de beweging van toekomstgericht kerk 
zijn?
De Generale Synode heeft niet alleen als taak om problemen op te lossen maar ook om problemen 
te voorkomen.
Het is een parallel proces. Er zijn nu al veel verzoeken en losse initiatieven die mogelijk samenhang
missen.
In april willen we dit verder bespreken en zal besluitvorming plaatvinden.
Nu krijgen we al een inzicht.
Wat is jonge generaties? Die vraag komt uit de synode zelf.
De aanpak zal breder moeten zijn dan alleen moderamen, directie en bestuur.

https://protestantsekerk.nl/thema/synode/
https://protestantsekerk.nl/nieuws/?theme=68&expanded


Verruiming van de kerkorde hoort hier natuurlijk bij. Onderscheid tussen grote vragen en snelle 
oplossingen.

Focusrapportage Classicale Vergaderingen
Het systeem kraakt en piept. Tegelijk zien we veel enthousiasme.
De vereenvoudiging van Kerk 2025 is deels niet geslaagd, of heeft nog vervolg nodig.
Betrekken classes bij het proces zou niet een verzoek moeten zijn maar een vanzelfsprekendheid.
Men mist het pastorale aspect van de classispredikant (pastor naar individuele predikanten).
De onderliggende vraag is in de vorige sessie niet heel helder geworden. Spontaniteit blijkt heel 
levend te kunnen zijn. Doe vooral spontaan, ben bezig met het evangelie.
Kerk 2025: het is nog niet 2025, maar het is al achterhaald.
Soms moet een classispredikant er zijn voor zowel de predikant als de kerkenraad. Dat kan soms 
wringen.
Binnen de classis hebben we te weinig zicht op de mooie dingen die soms in gemeenten gebeuren.
Waar is het leven? Hebben we het over organisatie of organisme?
Classispredikanten zien het als hun primaire taak om gemeenten aan te vuren om het geloofsgesprek
te voeren.
Scriba: vlucht niet te snel in aanpassen van de regels.
Jurjen de Groot: het gaat om de plaatselijke gemeenten en de classes, DO, bestuur en moderamen 
staan ten dienste van hen.
Drie thema’s: apostolaat, diaconaat en duurzaamheid.
Apostolaat: hoe ben je zichtbaar naar buiten?
Hebben we behoefte aan een gespreksnotitie? Of misschien beter een YouTube filmpje? Spreken we
met het laatste niet beter de doelgroep aan die we kwijt raken?

Duurzaam luthers
Projectleider is Arie Bijl.
Aanleiding: belang van het in stand houden van de lutherse traditie, en niet om zoveel mogelijk 
Lutherse gemeenten in stand te houden.
Focus vanuit ELS, maar in samenhang met breedte van de PKN.
Is er ook belangstelling voor de Lutherse belijdenisgeschriften.
Lutherse kerken zijn meest aanwezig in grote plaatsen. De vraag aan protestantse gemeenten is om 
oog voor hen te hebben.
De PThU heeft Lutherana niet als verplicht onderdeel.
Lutherse kerken hebben veel ervaring in het klein (in aantal) kerk zijn.

Kerkinactie en aarbeving Syrië
De synode kreeg een korte uitleg over de actie voor noodhulp aan Syrië na de aardbeving.

Benoemingen
Zie https://protestantsekerk.nl/nieuws/benoemingen-generale-synode-11-februari-2023/ voor de 
volledige lijst van benoemingen.

Aandacht voor afschaffing slavernij
Ook als kerken willen we hierbij stilstaan, zowel als PKN als in het verband van de Raad van 
Kerken.

Presentatie Kerk in Actie over project De Thuisgevers
De asielopvang is vastgelopen. Dit initiatief probeert statushouders sneller een verblijfplaats te 
geven en zo de asielopvang te ontlasten. We krijgen enkele voorbeelden gepresenteerd hoe dat gaat.
In het gesprek met synode komt de vraag hoe de verhouding is tussen Thuisgevers en INLIA. 
INLIA houdt zich bezig met asielzoekers; Thuisgevers richt zich op statushouders.

https://protestantsekerk.nl/nieuws/benoemingen-generale-synode-11-februari-2023/


Voortgang Ambtstraject – werkgroep beroepsprofielen
Dhr. Jeroen Venus praat ons bij.
Online consultaties hebben goede en bemoedigende feedback gegeven.
In het algemeen is er grote waardering voor het rapport.
De doorgetrokken lijnen vanuit de vorige rapporten zijn duidelijk zichtbaar.
De drie profielen doen recht aan de bestaande praktijk, maar geven ook ruimte voor verandering.
Verbeterpunten:

• Een aantal kleine puntjes
• De urgentie mag wel wat nadrukkelijker
• De drie hoofdprofielen mogen wel wat scherper/explicieter
• Wees duidelijk en expliciet in de gemaakte keuzes
• Zet de aanbevelingen wat scherper aan

Het vierde ambt:
• Voor de niet geordineerde kerkelijk werker
• Synode heeft uitgesproken dat dat te overwegen is
• Is in een workshop uitgewerkt; wacht nog op feedback

Impressie reis naar Israël en Palestina
De scriba geeft aan dat deze reis belangrijk was in het kader van de herijking van de IP nota. Die zal
niet eerder dan november aan de orde komen, dus kan deze impressie ook wel even wachten

Werkgroep “seksualiteit, genderidentiteit, huwelijk en relaties”
De vice-preses leest brief van de werkgroep voor. Deze zal ook aan alle synodeleden worden 
toegestuurd, waarna reacties gegeven worden. In de aprilvergadering zal bespreking plaatsvinden.

Afscheid moderamenlid okr. C.A. de Vries
De scriba spreekt een dankwoord uit.
Carel de Vries spreekt een afscheidswoord uit.

Deze impressie is opgesteld door diaken Bert Broekhuizen


